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Úvodník 1

Vážení občané Kvasin

V minulém zpravodaji jste byli informováni o tom, že obecní zastupitelstvo naší
obce schválilo návrhy obecních symbolů praporu a znaku. Na základě toho jsme
požádali poslaneckou sněmovnu Parlamentu ČR o jejich schválení. V těchto dnech
jsme obdrželi dopis od heraldického výboru poslanecké sněmovny, že návrhy na-
šich symbolů byly schváleny.
Protože se blíží 460. výročí historické zmínky o obci Kvasiny a také kvasinské

posvícení, rozhodli jsme se této příležitosti využít a zorganizovat oslavu, na které
budou vysvěceny náš obecní prapor a obecní znak.
Všechny vás zveme na tuto oslavu, která se bude konat, díky vzácnému po-

chopení paní Janečkové - Klímové, v sobotu 16. 10. 2004 od 15,00 hodin v zámecké
kapli kvasinského zámku.
Svou účastí podpoříte znovuoživení tradičních křesťanských slavností na zám-

ku.

Srdečně zvou pořadatelé

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 28/2004
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Očkování lišek proti vzteklině

Z rozhodnutí Státní veterinární
správy České republiky se ve dnech od
7.-18. 10. 2004 uskuteční v okrese Rych-
nov nad Kněžnou vakcinace lišek proti
vzteklině pomocí návnad.
Očkovací látka obsahuje živý ate-

nuovaný vakcinační virus SAD-B 19
umístěný v plastikoaluminiových kaps-
lích hermeticky uzavřených. Kapsle
jsou opatřeny nápisem: TOLLWUT
VAKZINE, RAGE VACCIN, RABIES
VACCINE. Jsou obaleny směsí rybí
moučky a tuku, mají kulatý tvar o prů-
měru 4 x 1,5 cm, hnědozelenou barvu
a silně zapáchají rybinou. Vakcinační
návnady budou kladeny letecky na ho-
nební i nehonební pozemky.
Vakcinační virus pro zvířata i pro

člověka lze považovat za neškodný.
Nelze však stoprocentně vyloučit určité
riziko při kontaktu vakcinačního viru se
sliznicí (vetřením rukou do oka, úst a
pod.). Proto Světová zdravotnická or-
ganizace doporučuje tato bezpečnostní
opatření:
a) při kontaktu rukou s vakcinační lát-
kou umýt ruce důkladně mýdlem,
případně desinfikovat jakýmkoli do-
stupným desinfekčním prostředkem.
Jinak nehrozí žádné nebezpečí a není
nutné žádné další opatření.

b) jestliže se vakcinační látka dostala
do kontaktu se sliznicí nebo čers-
tvým poraněním, doporučuje se ode-
slání dotyčné osoby do antirabického
centra a provést vakcinaci.

c) po pokousání zvířetem ve vakcinační
oblasti zůstávají indikace pro vakci-
naci lidí normálně v platnosti.
V zájmu hladkého průběhu akce

a ochrany zdraví člověka a zejména
dětí, je třeba dodržet základní opat-
ření: Nedotýkat se vyložených návnad,
nebo je dokonce sbírat a manipulovat s
nimi. V případě potřísnění očkovací lát-
kou, která je v plastickém obalu uvnitř
návnady, vyhledejte lékaře.

POUČTE SVÉ DĚTI!
Krajská veterinární správa pro

Královéhradecký kraj
Inspektorát Rychnov nad Kněžnou

Průmyslová zóna

V polovině měsíce července byla
konečně zahájena stavba místní ko-
munikace, která se napojuje na již
téměř hotovou přeložku státní komu-
nikace směrem k Solnici. Jak na pat-
náctém zasedání obecního zastupitel-
stva informovali zástupci stavebního
dozoru, stavební práce zatím probíhají
podle plánu a tak pokud se stavba z ně-
jakých důvodů nezdrží, mohly tudy by
kamiony jezdit do závodu Škoda Auto,
a.s. již před vánoci. Doufejme, že tomu
tak bude a nákladní doprava směřující
do závodu z obce zmizí. -vk-

Rozvojový plán obce

V minulém zpravodaji jsme uve-
řejnili návrhy z materiálu týkajícího
se rozvoje naší obce. Zastupitelé se k
němu měli vyjádřit, občané tuto mož-
nost měli také. Bohužel odezva cca. 5
zastupitelů je opravdu slabý výsledek.
Inu asi je každý se vším spokojen. Uve-
řejňujeme proto i v tomto vydání zpra-
vodaje již mírně upravenou tabulku se-
řazenou dle priorit vyjádřivších se za-
stupitelů. -vk-

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 28/2004
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Dopis z Alfy

Vážený pane starosto,

na základě Vašeho dopisu ze dne 19. července 2004 Vám rád podám vysvětlení
k otázce vypouštění emisí ze závodu ALFA Solnice a.s. . Obavy z úniku dýmu
nad halou překližkárny, který pozorují občané Kvasin v domnění, že se jedná
o škodlivé emise, jsou zcela zbytečné. Uvedený únik dýmu je produktem sušení
dýhy.
Aby občané Kvasin pochopili, co obsahuje dým unikající při sušení, musím se

stručně zmínit o složení dřeva. Dřevo se skládá z chemických prvků uhlík, kys-
lík, vodík. Tyto prvky tvoří v prvé řadě buněčnou blánu (celulóza, hemicelulóza,
lignin) a v dutinách buněk jsou třísloviny, pryskyřice a éterické oleje. Při sušení,
kdy teplota dosahuje až 190 stupňů Celsia, dochází k vypaření volné i vázané
vody. S unikající vodní parou jsou strhávány i průvodní látky, které jsou ozna-
čovány jako éterické oleje a silice, v případě borovice jsou to terpentýnové oleje.
Z uvedených informací vyplývá, že sledovaný dým obsahuje mimo vodní páru i
látky přírodního charakteru. Abych zdůraznil neškodlivost výše uvedených látek,
musím podotknout, že některé druhy éterických olejů se používají při výrobě
kosmetických a hygienických výrobků. Větší obsah pryskyřice (u borovice) způ-
sobuje při sušení zabarvení dýmu do modra a při vyšších koncentracích může u
citlivějších jedinců působit dráždivě jako např. pyl. Vyšší koncentraci průvodních
látek je možno naměřit pouze nad sušárnou. V závislosti na vzdálenosti od zdroje
dochází k několikanásobnému naředění. Na pohyb a výšku dýmu má také velký
vliv tlak vzduchu a síla větru.
Vážený pane starosto, jak vyplývá z výše popsaného rozboru příčin úniku

a složení modrého dýmu, nejedná se o škodlivé emise. ale o látky přírodního
charakteru, které nejsou a nemohou být v žádném případě zařazeny do kategorie
škodlivin. Emise, které vznikají při spalování dřevního odpadu v kotelně závodu,
jsou pravidelně kontrolovány a mohu Vás i občany Kvasin ubezpečit, že jsou
hluboko pod povoleným limitem.
Vážený pane starosto, budu rád, když toto moje vysvětlení bude uveřejněno

v příštím čísle zpravodaje jako odpověď na stížnost pánů Ing. Škopa, Vavery a
Pavla.

Děkuji.

Jaroslav Kocán
výrobní a obchodní náměstek

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 28/2004
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Zápis ze zasedání zastupitelstva

Zápis
z 13. zasedání Obecního zastupitelstva Kvasiny
konaného dne 21. 6. 2004

Místo konání: Zasedací místnost OÚ
Termín: 21. 6. 2004 v 16.00 hodin
Přítomno: 12 členů obecního zastupitelstva
Omluveni: ing. Václav Brandejs, Jaromír Novotný, Aleš Vavera
Hosté: Ing. Miroslav Král, Miroslav Hanuš, zástupci Pozemkového úřadu v Rych-
nov n. Kn.
Jednání řídil: Pavel Ulrich, starosta

Zasedání zahájil pan Pavel Ulrich, který členy obecního zastupitelstva přivítal
a konstatoval, že schůze je usnášení schopná nadpoloviční většinou všech členů
zastupitelstva.
Zápis z dnešního jednání provede sám starosta
Návrhová komise je určena ve složení: J. Krucká, V. Kulštejn
Zápis z jednání ověří: Ing. Zdeněk Škop, Mgr. Vladimír Kalous

1. Souhlas se stavbou komunikace po Příčnici

Starosta Pavel Ulrich seznámil přítomné s jediným bodem programu a tím
bylo odsouhlasení výstavby komunikace po ”Příčnici” a jejích odboček a využi-
tím stávající cesty k propojení až k průmyslové zóně. Dále se slova ujal vedoucí
Pozemkového úřadu Ing. Král a informoval všechny přítomné o stavu a potřebách
k výstavbě zamýšlené stavby, která propojí území tří katastrů a svým významem
bude velkým přínosem pro možnosti dopravy pracovníků do závodu Škoda Auto,
a.s. Kvasiny a zároveň se velmi vylepší stav komunikací v okolí obce. V diskusi
se několik zastupitelů zajímalo na důsledky napojování komunikace podélným
pruhem v šířce 0,5 m, kdo jej bude udržovat, jaké budou záruky atd. Dále za-
stupitele zajímal hlavní investor stavby, bude jím obec Lukavice jako největší
vlastník potřebných pozemků v připravovaném území. Řešili se všechny možné
varianty a důvody, proč je tento nápad dobrý nebo má nějaké nepřekonatelné
problémy, které nejdou vyřešit a nakonec vzniklo usnesení:
Usnesení:
a) Schvaluje možnost využití pozemků obce Kvasiny podle KN č.p. 3033, 3034,
3020/2, 1363/1 v KÚ Kvasiny pro stavbu příjezdové komunikace „Příčniceÿ do
průmyslové zóny u Škoda Auto, a.s. závod Kvasiny v rámci projektu PHARE
2003 spočívající v:

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 28/2004
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- vyasfaltování stávající polní cesty „Příčniceÿ od křižovatky u cesty Kvasiny-
Slavěnka po křižovatku s asfaltovou komunikací u Černého lesa.
- rozšíření stávající asfaltové komunikace o 0,5 m v původní trase komunikace
I. a II. etapa Přístupové komunikace do průmyslové zóny.

b) Bere na vědomí informaci o náležitostech potřebných k žádosti o grant a že
investorem výstavby předmětné komunikace je obec Lukavice. ZO schvaluje
program zasedání

Hlasování: usnesení bylo přijato 8 hlasy, hlasování se zdrželi se tito zastupitelé:
Ing. Ivan Ešpandr, Ing. Zdeněk Škop, p. Vilém Pavel a pí. Jaroslava Krucká

Starosta poděkoval všem přítomným za účast a v 19,30 zasedání ukončil.

Zápis

z 14. zasedání Obecního zastupitelstva Kvasiny
konaného dne 26. 7. 2004

Místo konání: Kulturní dům Kvasiny
Termín: 26. 7. 2004 v 18.00 hodin
Přítomno: 11 členů obecního zastupitelstva
Nepřítomna: Ing. Iva Krunčíková
Omluveni: Jaromír Novotný, Kulštejn Václav, Vilém Pavel
Jednání řídil: Pavel Ulrich, starosta

Zasedání zahájil pan Pavel Ulrich, který členy obecního zastupitelstva přivítal
a konstatoval, že schůze je usnášení schopná nadpoloviční většinou všech členů
zastupitelstva.
Zapisovatelkou z dnešního jednání je určena paní Myšáková.
Návrhová komise je určena ve složení: J. Štěpánek, H. Klapalová
Zápis z jednání ověří: L. Bárta, J. Krucká

1. Schválení programu
Starosta Pavel Ulrich přečetl program podle navržených bodů. Poté vyzval

členy, aby vznesli připomínky. Připomínky neměl nikdo žádné.
Usnesení: ZO schvaluje program zasedání
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

2. Kontrola minulého usnesení
Vzhledem k tomu, že byla dvě zasedání zastupitelstva brzo za sebou, starosta

přečetl usnesení z obou zasedání konaných dne 14. 6. 2004 a 21 .6. 2004. U jednot-
livých bodů informoval zastupitele o jejich splnění či krocích, které jsou k tomu
učiněny.
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Usnesení: ZO bere na vědomí kontrolu minulého usnesení
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

3. Schválení smlouvy o smlouvě budoucí na zřízení věcného břemene
„Příčniceÿ

Všichni zastupitelé měli návrh smlouvy o smlouvě budoucí na zřízení věcného
břemene předem k dispozici. Pan Ing. Škop vznesl dotaz, kdo bude podávat návrh
na vklad věcného břemene. Na tento dotaz mu odpověděla paní Mgr. Alena Ruf-
ferová z Pozemkového úřadu z Rychnova n. Kn., která byla na zasedání přizvána
jako host, že po podpisu smlouvy vloží břemeno do katastru obec Lukavice. Další
dotazy nikdo neměl, a proto se přistoupilo k hlasování.
Usnesení: ZO schvaluje smlouvu o smlouvě budoucí na zřízení věcného břemene
pro využití pozemku k výstavbě komunikace na „Příčniciÿ s obcí Lukavice a
pověřuje starostu jejím podpisem.
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

4. Nové skutečnosti při opravě školní kuchyně

Starosta zastupitele informoval o skutečnostech při opravě školní kuchyně.
Jednalo se především o dodávky profesí jako jsou voda, kanalizace, topení, elektřina
a vzduchotechnika. O tyto dodávky by měl být navýšen rozpočet, neboť cenová
nabídka firmy Kerson, která přestavbu školní kuchyně provádí, se týkala pouze
hrubé stavby. Informoval o celkově špatném stavu vodoinstalace, která se mu-
sela celá udělat nová. Více informací k opravě rozvodů vody také přednesl pan
Ing. Bartoš, kterého starosta představil ostatním členům zastupitelstva jako no-
vého předsedu stavební komise. Pan Ešpandr byl nespokojen, že předem nevěděl,
že cenová nabídka nezahrnuje i tyto práce. Domníval se, že celková cena je ko-
nečná. Cena těchto poddodávek je vyčíslena na 380 tis. Kč, která navýší původní
cenu přibližně o 40%. Pan Ešpandr konstatoval, že neví, kde se na to už v tak
napnutém rozpočtu vezmou peníze. Starosta odpověděl, že peníze mohou být
přesunuty z položky na nákup pozemků, neboť se žádné pozemky vykupovat ne-
budou. Vzhledem k tomu, že i ostatní zastupitelé chtěli vědět, proč se do cenové
nabídky nezahrnuly i tyto práce, starosta obce zatelefonoval panu Ing. Zimovi,
který je ředitelem stavební výroby u firmy Kerson, aby se dostavit na schůzi.
Pan Zima přijel okamžitě a členům zastupitelstva vysvětlil, že tyto práce nebyly
v zadání projektové dokumentace. V projektové dokumentaci nebyly, neboť se
předem nedaly odhadnout. V cenové nabídce je poznámka, že tyto práce se bu-
dou fakturovat dle skutečných nákladů. Další otázkou bylo, zda smlouva s firmou
Neon, která by měla provést elektroinstalaci, bude sepsaná s obcí, nebo s firmou
Kerson. Starosta upozornil na skutečnost, že v případě sepsání smlouvy s obcí
odpadá marže, kterou si ze zakázky vezme firma Kerson a výsledná cena bude
levnější. Pan Ešpandr však namítl, že je lépe převzít zakázku jako celek, včetně
všech záruk. Nakonec bylo dohodnuto, že elektroinstalaci zajistí v celém rozsahu
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firma Kerson formou subdodavatele. Starosta dále položil otázku panu Zimovi
ohledně data podepsání dodatku na tyto poddodávky. Pan Zima odpověděl, že
na základě podepsaného dodatku může teprve objednávat materiál. Pro rychlé
dokončení stavby je nutné tento dodatek podepsat co nejdříve. Co se týká platby
za dílo, může být dohodnut v případě potřeby i termín pozdější.
Usnesení: ZO schvaluje navýšení ceny montážních prací PSV (pomocná stavební
výroba) a prací HSV (hlavní stavební výroba) na rekonstrukci školní kuchyně o
částku 380 tis. Kč. Pověřuje starostu podpisem dodatku smlouvy o dílo předlo-
ženou firmou Kerson.
Hlasování: usnesení bylo přijalo všemi hlasy

5. Vyhodnocení dlouhodobého záměru vzdělávání

Pan Mgr. Kalous přednesl všem dopis, který bude zaslán na Krajský úřad Krá-
lovéhradeckého kraje, odbor školství. Ti žádali o zpracování podkladů k dlouho-
dobému záměru vzdělávání a rozvoje výchovně vzdělávací soustavy. Po přečtení
tohoto dopisu p. Škop podotkl, že by mohla být v úvodu zmínka o 115 leté his-
torii školy a u investičních akcí, které se v minulých letech uskutečnily a jsou
vyjmenované v dopise, by měla být vyčíslena cena daných akcí.
Usnesení: ZO schvaluje a doporučuje zprávu o koncepci školství v obci Kvasiny
odeslat v navrhovaném znění pro Krajský úřad Královéhradeckého kraje, odbor
školství, mládeže a tělovýchovy prostřednictvím odboru školství v Rychnově n.
Kn.
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

6. Skutečnosti k výstavbě příjezdové komunikace do průmyslové zóny

Starosta rozdal a přečetl zastupitelům zápisy ze dvou jednání, která se usku-
tečnila se zástupci závodu Škoda Auto, a.s. v Rychnově nad Kněžnou a na obec-
ním úřadě v Kvasinách dne 20. 6. 2004 a 23. 7. 2004. Všem zastupitelům oznámil,
že byl ujištěn, o přesném dodržení termínů předání a dokončení stavby. Termín
předání stavby bude 28. 7. 2004 a termín dokončení je určen na 3. 12. 2004. Při-
pomínky k zápisům nikdo neměl.
Usnesení: ZO bere na vědomí záznam z koordinační schůzky dne 23. 7. 2004 o
termínu předání staveniště dne 28. 7. 2004 s plánovaným termínem dokončení celé
stavby dne 3. 12. 2004.
Hlasování: usnesení bylo přijato 9 hlasy, hlasování se zdržel: Ing. Škop, Ing.
Ešpandr

7. Různé záležitosti obce

Velikosti průmyslových zón v k.ú. Kvasiny

Možnost zvětšení průmyslových zón již byla projednávána na radě obce a
návrh zakreslený na mapě měli všichni zastupitelé předem k dispozici. Zvětšení
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průmyslové zóny by pomohlo v budoucnu závodu Škoda Auto, a.s. ve výstavbě
a rozšiřování závodu, které mají v plánu.
Usnesení: ZO schvaluje návrh na úpravu územního plánu sídelního útvaru obce
Kvasiny o rozšíření ze stávajících hranic průmyslové zóny o další území podél
trati směrem na Lipovku. Dále požaduje revizi celého ÚPSÚ, který předloží sta-
vební komise na příštím zasedání zastupitelstva obce. O takto doplněné plochy
územního plánu bude rozšířen třetí dodatek ÚPSÚ.
Hlasování: usnesení bylo přijato 9 hlasy, hlasování se zdržel: P. Ulrich, J. Krucká

Smlouva na dotaci od Krajského úřadu na opravy volejbalových kurtů

Starosta zastupitele informoval, že od Krajského úřadu byla podepsána dotace
na opravu volejbalových kurtů. Jedná se o 400 tis. Kč a oprava musí být zadána
na základě výběrového řízení zpracováním 3 nabídek.
Usnesení: ZO bere na vědomí informaci o získání dotace na opravu volejbalových
kurtů
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

Spoření obce se stavební spořitelnou HYPO

Toto spoření bylo již projednáváno na radě rozšířené o členy ZO. Jedná se o
postupné spoření s výhodnými úroky kde stačí naspořit 40 částky a zbytek může
být půjčen. Peníze mohou být pak velmi rychle k dispozici. Vzhledem k tomu,
že v současném rozpočtu nejsou žádné peníze navíc, bylo dohodnuto odsunout
tento záměr na pozdější dobu.
Usnesení: ZO bere na vědomí možnost spoření s HYPO stav. spoř. a odsouvá
uzavření smluv na pozdější dobu
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

Úpravy v rozpočtu obce Kvasiny

Návrh na úpravu rozpočtu byl všem zastupitelům při jednání předložen. Pan
Ešpandr upozornil, že se jedná pouze o přesuny mezi položkami. Návrh však musí
být ještě doplněn navýšením příjmů i výdajů v kapitole sportoviště, vzhledem k
poskytnuté dotaci 400 tis. Kč. Dále pak bude přesunuto 380 tis. Kč z položky
nákupu pozemků na navýšení oprav školní jídelny.
Usnesení: ZO schvaluje předložené úpravy rozpočtu dle přílohy a pověřuje účetní
obce úpravou rozpočtu
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

8. Diskuse

Pan Beneš v diskusi požádal, aby byla ošetřena ve smlouvě s firmou na vý-
stavbu komunikace do PZ možnost přístupu k jeho rodinnému domu. Dále pak
sdružení občanů žádá, aby obec uplatnila při stavebním povolení závodu poža-
davek protihlukové stěny ve výši alespoň 10 metrů ve směru k obydlené oblasti.
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Usnesení: ZO schvaluje zapracovat do smlouvy o dílo podmínku o přístupu k
čp. 151 a 228 po dobu výstavby komunikace na „Příčniciÿ
Hlasování: hlasování bylo přijato 8 hlasy, hlasování se zdržel: Ing. Brandejs, p.
Bárta, p. Štěpánek (mimo hlasovací místnost)
Usnesení: ZO bere na vědomí připomínku občanského sdružení „Kvasiny Ev-
ropské sídloÿ a bude ji požadovat do stavebního povolení k rozvoji závodu Škoda
Auto, a.s.
Hlasování: usnesení bylo přijato 10 hlasy, hlasování se zdržel: p. Vavera

Pan Krucký se do diskuse zapojil s otázkou, kdy bude v Kvasinách postavena
čistička odpadních vod. Pan starosta odpověděl, že o této otázce stále jedná a to
společně s městem Solnice. Cílem je získat dotace z programu PHARE nebo nyní
z evropských fondů. Zatím však není dohodnuto nic určitého.

Další otázky neměl nikdo žádné, proto starosta poděkoval všem přítomným
za účast a v 21,15 zasedání ukončil.

Zápis

z 15. zasedání Obecního zastupitelstva Kvasiny
konaného dne 13. 9. 2004

Místo konání: Kulturní dům Kvasiny
Termín: 13. 9. 2004 v 17.00 hodin
Přítomno: 8 členů obecního zastupitelstva
Nepřítomni: Bárta Ladislav, Ing. Brandejs Václav, Klapalová Hana, Novotný Ja-
romír
Omluveni: Krucká Jaroslava, Ing. Krunčíková Iva, Pavel Vilém
Jednání řídil: Pavel Ulrich, starosta

Zasedání zahájil pan Pavel Ulrich, který členy obecního zastupitelstva přivítal
a konstatoval, že schůze je usnášení schopná nadpoloviční většinou všech členů
zastupitelstva.
Zapisovatelkou z dnešního jednání je určena paní Myšáková.
Návrhová komise je určena ve složení: Ing. Z. Škop, Mgr. V. Kalous
Zápis z jednání ověří: V. Kulštejn, Ing. I. Ešpandr

1. Schválení programu

Starosta Pavel Ulrich přečetl program podle navržených bodů. Poté vyzval
členy, aby vznesli připomínky. Připomínky neměl nikdo žádné.
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Usnesení: ZO schvaluje program zasedání
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

2. Informace k výstavbě příjezdové komunikace do průmyslové zóny

Pan starosta na schůzi přivítal zástupce dozoru nad stavbou p. Hodíka a p.
Křováčka a požádal je o informace k probíhající stavbě příjezdové komunikace.
Pan Hodík a pan Křováček se ujali slova a všem stručně vysvětlili současný stav
staveniště, jaké kroky již byly učiněny a jaká byla učiněna změna. Změna se týkala
trasy cesty, která povede jinudy, než bylo v původním záměru. Důvodem změny
byly požadavky ze strany Škoda Auto, a.s. Zastupitelé si změnu trasy prohlédli
na mapě. Na závěr pan Křováček všechny ujistil, že tato změna nebude mít vliv
na cenu díla ani na termín dokončení stavby. Poté jim pan starosta poděkoval
za informace a požádal, zda by mohli o stavu stavby informovat zastupitele i na
příštím jednání.
Usnesení: ZO bere informaci k výstavbě příjezdové komunikace do průmyslové
zóny na vědomí
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

3. Kontrola minulých usnesení

Starosta přečetl usnesení z minulého zasedání konaného dne 26. 7. 2004. U
jednotlivých bodů informoval zastupitele o jejich splnění či krocích, které jsou k
tomu učiněny.
K bodu č. 14/144/2004 sdělil, že se stavební komise územním plánem (ÚPSÚ)

zabývala, ale že je nutná, konzultace s odborníkem. Pan starosta uvedl, že by
mohl nový územní plán vysvětlit p. Jasanský, který pracuje na Městském úřadě v
Rychnově n. Kn. na odboru regionálního rozvoje. Zároveň však uvedl, že dodatek
by platil pouze 3 roky a pak je nutné mít tento plán ze zákona v digitální podobě.
Z tohoto důvodu, by bylo tedy dobré nechat si vypracovat ÚPSÚ kompletně celý
nový již v digitální podobě. Zároveň řekl, že mu bylo doporučeno, do doby než
bude tento nový plán, pozastavit platnost stávajícího. Zhotovení digitalizovaného
ÚPSÚ trvá zhruba jeden rok a odhad ceny zhotovení je 350 tis. Kč. Zároveň
starosta informoval o případné možnosti získání dotace z mikroregionu na tento
účel.
Usnesení: ZO bere na vědomí možnosti dodatkovat současný ÚPSÚ nebo vypra-
covat nový ÚPSÚ nebo možnost pozastavit stávající ÚPSÚ. ZO navrhuje pozvat
pana Jasanského na jednání rady v říjnu t.r.
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy
Další připomínky ke kontrole minulého usnesení neměl nikdo žádné.

Usnesení: ZO bere na vědomí kontrolu minulého usnesení
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy
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4. Informace k získání dotace na výstavbu komunikace do PZ

Pan starosta všechny zastupitele informoval, že se mu podařilo prostřednic-
tvím CzechInvestu získat státní systémovou dotaci na výstavbu technické in-
frastruktury v částce 5.900.000,– Kč.
Usnesení: ZO bere na vědomí zprávu o státní dotaci na příjezdovou komunikaci
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

5. Schválení rozvojového programu obce

Zastupitelé měli dát své požadavky a nápady na změny v obci s určením
priorit do kanceláře obecního úřadu. Tyto materiály předložili v termínu pouze
4 zastupitelé. Na základě těchto materiálů pan Ešpandr vyhotovil soupis, kde
všechny požadavky postupně seřadil. Tento soupis bude součástí zápisu.
Usnesení: ZO schvaluje doplnění jmenovaných akcí do plánu rozvoje obce
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

6. Schválení smlouvy na opravy volejbalových kurtů

Pan Ešpandr zastupitele informoval o výběrovém řízení na opravu volejba-
lových kurtů. Ze třech kandidátů rada vybrala firmu Stamont s.r.o. Do diskuse
o volejbalových kurtech se z řad hostů zapojil i pan Beneš, který upozornil na
špatnou situaci s parkováním u volejbalu. Auta nemají kde zaparkovat a proto
parkují v aleji u hřiště, kde je zákaz vjezdu. Starosta mu odpověděl, že bohu-
žel přilehlé pozemky nejsou ve vlastnictví obce a proto se o výstavbě parkoviště
neuvažuje.
Usnesení: ZO schvaluje smlouvu s firmou Stamont s.r.o. na opravu volejbalových
kurtů. Pověřuje starostu jejím podpisem.
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

7. Schválení dodatku smlouvy o půjčce

Žádost pana Macháčka o splacení půjčky vůči obci již byla projednána na
radě. Pan Macháček žádá, aby mohl svůj závazek splatit okamžitě a jednorázově.
Na základě toho bude jeho smlouva přepočítána z 10 let na 8 let a 7 měsíců
Usnesení: ZO schvaluje změnu smlouvy o půjčce ze dne 7. 2. 1996 ve smyslu
zkrácení doby splácení z důvodu uhrazení dlužné částky jednorázově, a to k datu
podpisu dodatku s p. Macháčkem
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

8. Schválení návrhu smlouvy na výkup pozemků v PZ

Starosta rozdal mezi zastupitele mapky, na kterých bylo zakresleno jakých
pozemků se výkup týká. Zároveň ve stručnosti přečetl majitele. S těmito maji-
teli pozemků by měla být nejprve dohodnuta smlouva o kupní smlouvě budoucí.
Smlouvy vypracovala firma Interel, která na základě této smlouvy již vykupo-
vala pozemky po celé České republice a spolupracuje s firmou CzechInvest. Výkup
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pozemků by bylo možné uhradit ze státních prostředků prostřednictvím CzechIn-
vestu, ale částka která bude za pozemky nabídnuta ještě není vyčíslena.
Usnesení: ZO bere na vědomí seznam všech pozemků v PZ a schvaluje návrh
smlouvy o budoucí kupní smlouvě na výkup pozemků v PZ ve všech bodech a po-
věřuje radu projednáním kupních smluv s prodávajícími po upřesnění maximální
kupní ceny za m2 podle znaleckého posudku a financí od CzechInvestu
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

9. Různé záležitosti obce

Schválení prodeje části pozemku 1139/9

Zastupitelé se po krátké diskusi dohodli, že pozemek prodávat nebudou a
nabídnou p. Jiruškovi, který si o pozemek požádal z důvodu parkování vozidla,
sepsání smlouvy o nájmu.
Usnesení: ZO nesouhlasí s prodejem části parcely 1139/9 a pověřuje starostu
předáním tohoto stanoviska zájemci.
Hlasování: pro usnesení hlasovalo 7 členů ZO, hlasování se zdržel: V Kulštejn
usnesení nebylo přijato
Vzhledem k tomu, že usnesení nebylo přijato, bylo dohodnuto, že se na místě

provede místní šetření.

Vrácení nevyčerpané dotace

Starosta zastupitele informoval o situaci, která nastala před 6 lety, kdy byla
po povodni poskytnuta státní dotace. Peníze byly na investiční akci a vzhledem
k tomu, že tato akce byla provedena levněji, použily se peníze na jiný účel, který
však nebyl investičního charakteru. Z tohoto důvodu nebyly peníze použity úče-
lově a obec je teď musí vracet, jedná se zhruba o 385 tis. Kč. Starosta uvedl,
že obec má 2 možnosti, buď peníze zaplatit, nebo se soudit se státem. Druhé
možnosti však právník nepřikládá moc šancí.
Usnesení: ZO bere informaci o nevyčerpané dotaci na výstavbu mostu za Soud-
kem na vědomí a pověřuje starostu vrácením části dotace.
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

Spoluúčast na nákladech dopravy závodníků na mistrovství v požárním sportu

Vzhledem k tomu, že z našeho kraje pojede na mistrovství také oddíl mužů z
Bystrého, sbor dobrovolných hasičů Kvasiny požádal o podílení se na nákladech
společné dopravy. Kraj již na tuto dopravu poskytl 5 tis., a o zbytek, který bude
ještě rozdělen mezi obě obce, žádají. Tato žádost již byla projednávaná na radě,
bohužel žádost však nebyla řádně podepsána, přesunul se tento bod na jednání
zastupitelstva, kde již žádost byla předána v pořádku.
Usnesení: ZO souhlasí s úhradou 50% nedoplatku dopravy závodníků na mis-
trovství v Sušici
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Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy
Pan Šíla dále předložil žádost SDH o zakoupení 2 putovních pohárů starosty

na závody podorlické ligy v požárním útoku
Usnesení: ZO schvaluje zakoupení 2 putovních pohárů starosty obce do výše 2
tis. Kč
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy
Následně pan Škop upozornil na nedokončenou inventarizaci obecního ma-

jetku v požární zbrojnici, neboť tam není označen majetek inventarizačními čísly.
Pan Ešpandr s ním souhlasil a zdůraznil, že tam jako předseda inventarizační
komise měl provést inventarizaci již minulý rok, ale vzhledem k neoznačení in-
ventarizačními čísly ji provést nemohl. Pan starosta upozornil na nepřehlednost
v celém majetku v požární zbrojnici, neboť seznamů k němu existuje několik.
Seznam na majetek obecní, hasičů a zároveň je ve zbrojnici spousta materiálu,
který byl vyhrán na různých soutěžích. Ujistil však zastupitele, že obecní majetek
už označený je a inventarizace může být provedena.

10. Diskuse

Po dlouhé diskusi a výměně názorů k inventarizaci přešel pan starosta k
osmému bodu programu zasedání a to diskusi. Vyřídil přátelské pozvání pana
ředitele ÚSP p. Štěpánka na turnaj v přehazované mentálně postižených vý-
chodočeského regionu dne 17. 9. 2004 v areálu volejbalového klubu Auto Škoda
Kvasiny. Dále upozornil na dopis od Marius Pedersenu, který nabízí v obci Kva-
siny svoz nebezpečného odpadu. Všichni zastupitelé se svozem souhlasili. Dalším
bodem diskuse měla být oprava pozemku Na zbrani a jednání s panem Ehlem,
který se však na jednání zastupitelstva nedostavil. Pan starosta k bodu doplnil,
že pan Ehl podmiňuje podpis dohody o využití pozemku k vyasfaltování ko-
munikace vydáním jeho restitučních nároků na pozemky po rodičích, které mu
stát odmítl vydat. Tyto nároky může vyřídit pouze Pozemkový fond ČR, který
vlastní v Kvasinách státní půdu. Vlastnictví půdy identifikuje Pozemkový fond
v Rychnově n. Kn. až ke konci letošního roku.
Do diskuse se zapojil také p. Štěpánek, který se ptal na povolení stavby vod-

ního díla p. Háněla a zda byly na obec již podány nějaké stížnosti. Pan starosta
mu odpověděl, že obec Kvasiny, pouze souhlasila s kácením stromů, ale Územní
rozhodnutí na stavbu vodní zdrže vydával stavení úřad Města Rychnov n. Kn.
Jestli tam byly podány nějaké stížnosti starosta nevěděl.
Pan Škop dále nahlas přečetl dopis ze závodu Alfa ohledně úniku dráždivé

látky. V dopise se uvádí, že se o žádné škodlivé látky nejedná, jde pouze o éterické
oleje a výpary, které vnikají vypařováním při sušení dřeva. Bylo domluveno, že
dopis bude zveřejněn ve zpravodaji i na úřední desce obce.
Po té se rozvinula živá diskuse na téma vývěsek před poštou. Pan Škop s

panem Ešpandrem nesouhlasili s uživateli. Na radě bylo dohodnuto, že nástěnky
připadnou zprava následovně - 2 obci, kulturní komisi a škole. V současné době
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je rozmístění následující - obec, škola, kulturní komise a hasiči. Panu Ešpandrovi
se nelíbilo, že bylo porušeno rozhodnutí rady. Bohužel ti co nástěnky vyplnili si
je vybrali vlastní volbou, kde bylo volno. Rozhodnutí rady přišlo až po tomto
rozvržení. Nakonec bylo dohodnuto, že nástěnky zůstanou do konce měsíce tak
jak jsou a pak se uspořádá vše tak jak bylo dohodnuto na radě. Vzhledem k
tomu, že obec většinou obě nástěnky potřebovat nebude, může jednu nabídnou
někomu jinému, např. sportovcům.
Do diskuse se zapojil také p. Kroulík, který si stěžoval na špatnou spolupráci

mezi obcí a kulturní komisí.
Usnesení: ZO přijalo připomínku pana Kroulíka k problematice provázání čin-
nosti kulturní komise ve vztahu ZO a obce a navrhuje účast předsedy kulturní
komise a p. Kroulíka na příštím jednání rady.
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy
Pan Štěpánek upozornil na špatné odvážení plastů a skla. Kontejnery jsou

neustále přeplněny a igelitky s plasty, které jsou u kontejnerů položeny se zřejmě
neodvážejí. Zda by se nemohla požádal firma RUND, aby vyvezla i to co se do
kontejnerů nevešlo. S panem Štěpánkem souhlasil i pan Kalous, který zdůraznil,
že kontejner na plasty před školou se za celé prázdniny nevyvezl ani jednou. Pan
starosta poté slíbil, že celou situaci prověří.
Pan Kalous požádal o prořezání větví, které zasahují do vozovky na komuni-

kaci nad školou. Na základě dotazu pana ředitele ke zlepšení situace podél komu-
nikace bylo dohodnuto, že bude zhotovena náprava k vyčištění části komunikace
před školou.
Pan Šíla Vladimír měl dotaz kdy budou odvezeny stavební buňky z Olšiny,

o kterých bylo rozhodnuto, že se prodají již minulý rok. Následně se rozvinula
debata, zda škole patří buňky dvě, nebo pouze jedna, neboť se třetí zájemce o
buňku nepřihlásil. Pan starosta však oponoval, že třetí zájemce existuje, podal si
oficiální žádost a s buňkou počítá. Bylo dohodnuto, že se nejprve musí rozebrat
střecha, která v současné době všechny tři buňky spojuje. Další otázky neměl ni-
kdo žádné, proto starosta poděkoval všem přítomným za účast a v 21,30 zasedání
ukončil.

Miss a Missák

V posledním školním týdnu připra-
vili učitelé pro žáky zajímavou sou-
těž. Za pěkného počasí soutěžili všichni
žáci školy na hřišti o tituly Miss a
Missák kvasinské školy. V první disci-
plíně, promenádě po molu, předvedly

děti ladnými kroky svoje připravená
pestrá oblečení. Ve druhé, volné dis-
ciplíně zase ukázaly kamarádům svoje
umění ve zpěvu, recitaci, hře na zob-
covou flétnu, akrobacii na kole nebo s
míčem, či cvičení aerobiku. Na závěr se
všichni žáci ohodnotili navzájem. Jejich
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konečné pořadí svědčilo o šikovnosti,
ale také oblíbenosti vítězů u svých spo-
lužáků.

Výsledky:

Miss ZŠ Zdenka Benešová
1. Vicemiss Daniela Dostálová
2. Vicemiss Monika Novotná

Missák ZŠ Leoš Maixner
1. Vicemissák Jakub Beneš
2. Vicemissák Lukáš Roleček

-vka-

Náš školní výlet

Na školní výlet jsme jeli do Adršpaš-
ských skal. Byly tam různě vytvarované
pískovcové skály. Nejvyšší jsou Milenci -
100 m. Byly tam ještě skály např. Sloni,
Krakonošova rukavice, Džbán, Indián,
Madona, Varhany, Želva, Kozák a jiné.
Mezi nimi i Bouřkový kámen, který
spadl při bouřce. Na skalách byly i
různé nápisy, přestože se na skály ne-
smělo psát. Ani papírky se nesměly od-
hazovat.
Když jsme došli na lodičky, byla to

největší legrace. Pán, co říkal o jezírku,
to vyprávěl srandovně. Třeba, že jsme
na palubě Titaniku 2 nebo vidíme Ha-
vajské ostrovy nebo domek, ve kterém
se ukrývá Usáma bin Ládin. Počet uto-

nulých dnešního dne byl 3. To tam bylo
napsáno. Byla tam také Ďábelská cho-
botnice. A „Hloubka v jednom místě po
kotníky, ale hlavou doluÿ. Tak nám to
říkal ten průvodce.
A ještě Strážci toho jezírka - pan

Česílko s paní Česílkovou a strážce Ha-
vajských ostrovů - Sadám Husain. Ve
vodě prý byly piraně. Na lodičkách to
bylo nejlepší hlavně jak nás houpal.
Jízda stála pro jednoho 20,- Kč. Pak
jsme asi do 12,00 hodin chodili po ska-
lách. Došli jsme ke krásně modrému, ale
zato hlubokému jezírku. Tam se natá-
čelo „Z pekla štěstí 2ÿ. Pak jsme měli
do 13,00 hodin rozchod. Kluci si tam
koupili kuličkové pistole a stříleli tam
po skalách a po holkách.
Potom jsme jeli do Hronova, do rod-

ného domku Aloise Jiráska. Paní nám
povídala, jak tam hospodařili. A co tam
měli za věci.
Pak jsme se šli projít parkem a byly

tam dva prameny, které se daly pít, ale
hrozně smrděly jako 20 zkažených va-
jec. Jedna se jmenuje Hronovka a druhá
Regnerka. Ještě jsme byly v Náchodě
na Zámku. Byli tam dva medvědi Lud-
vík a Dáša. Tam jsme byli i na věži.
Z věže byl hezký výhled do Náchoda.
Potom už jsme jeli domů. Výlet se mi
moc líbil, až na to, že jsme pořád lezli
nahoru a dolů. Měla jsem pocit, že le-
zeme na Mount Everest, nejvyšší horu
světa.

Slohové cvičení Barbory Skokanové
z 5. třídy

Konec školního roku

Posledního června 2004 jsme v naší
škole zakončili další školní rok. Po vy-
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dařeném výletě do Adršpachu a volbě
Miss a Missáka jsme se naposledy se-
šli ve školní družině a bilancovali uply-
nulé období. Mnoho žáků si zasloužilo
knižní či jiné odměny za účast v soutě-
žích, za sportovní reprezentaci, za sběr
léčivých bylin nebo starého papíru. Le-
tos poprvé byli odcházející páťáci de-
korováni slavnostními šerpami, které
jim budou připomínat roky strávené v
našich školních lavicích. Oni nám na
oplátku připravili hodinový program -
hádanky, vtipy, písničky a nakonec i
pohádku O perníkové chaloupce, která
se moc líbila. Za zmínku stojí i to, že
si děti celé pásmo vymyslely a připra-
vily samy, a to včetně kostýmů. Pře-
jeme všem těmto nyní už šesťákům,
aby se jim ve skuhrovské škole dařilo
alespoň tak jako u nás. Držíme palce!

-vka-

Zahájení školního roku

Nový školní rok 2004–05 zahájili
1. září všichni žáci, rodiče i prarodiče
prvňáčků a učitelé společně v kultur-
ním domě. Po projevu pana starosty
představil ředitel školy postupně všech

15 nových žáků kvasinské školy. Ti do-
stali na uvítanou od třídní učitelky
velké čokoládové medaile. Poté sezná-
mil pan ředitel přítomné s tím, kdo
bude žáky v 1. až 5. ročníku vyučovat. S
potěšením uvedl, že rekonstrukce školní
kuchyně se povedla uskutečnit během
prázdnin a 1. září bude nová paní ku-
chařka Věra Jarkovská vařit poprvé v
nové kuchyni. Závěrem pozval žáky do
školy, kde na ně čekají nové výškově na-
stavitelné lavice a židle.

-vka-

Volejbalový klub informuje

Tradiční letní volejbalové turnaje
se konaly 3.-4. července a začaly ne-
obvykle. Účastníci vzdali hold a vyjá-
dřili smutnou vzpomínku kamarádovi
Jirkovi Novotnému.
Sobotnímu turnaji počasí nepřálo a

tak zápasy musely být k večeru doloso-
vány. Výsledky volné třídy mužů - So-
kol Voznice, Trenky, VK Hronov, TJ
Police, Krakonošovo.
V kategorii okresních přeborů hrálo

6 družstev, vítězství si vybojovali do-
mácí hráči AŠ Kvasiny před družstvy
- SK Roudná, Rema Rychnov, Whis-
tou, Staré Město a Martinů team.
Kategorie žen okresních přeborů

hrálo 11 družstev ve třech skupinách a
po finálových bojích bylo pořadí násle-
dující:

1. Krakonošky 4. Kedlubny
2. Orlice 5. Rema RK
3. Kramolna 6. Studnice

Po skončení turnaje se večer účast-
níci dokázali výborně bavit a zpívat za
doprovodu 6 kytar.
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V neděli se na sportovce usmívalo
sluníčko mnohem příznivěji. Hráli se
krajské a vyšší soutěže.

Muži: Startovalo 7 týmů a z nich byl
nejúspěšnější tým z Rychnova, dále
Hronov, Staré Město, Náchod a Černi-
lov.

Ženy: Jako v sobotu přijely ve větším
počtu a to 11 družstev, která hrála ve
dvou skupinách. Po bojích ve skupinách
se nakonec vytvořilo pořadí:

1. SK Záměl 4. Staré Město
2. VK Hronov 5. Kvasiny A
3. Rubena Náchod 6. Kvasiny B

Právě skončený 38. ročník se vyda-
řil, zajištěni celého turnaje bylo bez
problémů.

Začíná nová sezóna 2004/05

Oddíl má v tomto ročníku do mis-
trovských soutěží zapojena tato druž-
stva:

Ženy A: Krajský přebor 2. třídy - sk. B
Ženy B: Krajský přebor 2. třídy - sk. B
Ženy C: Okresní přebor
Starší žákyně: Okresní přebor
Mladší žákyně: Okresní přebor
Muži A: Okresní přebor
Starší žáci: Okresní přebor
Mladší žáci: Krajská soutěž v minivo-
lejbale (4 hráči)

Soutěže začaly 28. 8. a tabulky před
ukončením podzimní části(zbývají 2
kola) jsou následující:

Krajský přebor žen 2. třída - sk. B

1. AŠ Kvasiny A 10 9 1 29:8 19
2. Sokol Zbečník B 10 6 4 21:16 13

3. AŠ Kvasiny B 10 6 4 21:17 13
4. Sokol Albrechtice 10 5 5 20:21 12
5. SK Nové Město 10 5 5 20:18 11
6. Sokol Plotiště 10 3 7 18:24 10
7. Orel HR.Králové 10 4 6 14:23 9
8. Sokol Stěžery 10 2 6 10:26 4

Orlická Divize - ženy

1. Sokol Dobruška 8 6 2 21:10 13
2. Sokol Kostelec 5 5 0 15:3 10
3. SK Týníště 6 4 2 14:8 9
4. SK Záměl B 5 0 5 4:15 1
5. AŠ Kvasiny C 6 0 6 0:18 0

Orlická divize - muži

1. AŠ Kvasiny 4 4 0 12:3 8
2. SK Dobruška 5 4 1 13:4 8
3. Sokol Kostelec 5 3 2 11:11 7
4. Sokol Albrechtice 5 2 3 10:11 6
5. TJ Potštejn 4 2 2 8:7 5
6. Sokol Čestice 5 2 3 10:13 5
7. Sokol Borohrádek 6 2 4 8:16 5
8. TJ Peklo 3 2 1 7:4 4
9. Baník Vamberk B 3 2 1 7:4 4
10. Sokol Chleny B 5 2 3 7:9 4
11. VSK Vamberk 5 0 5 2:15 1

Hry sociálních ústavů:

Se konaly za krásného počasí v pá-
tek 17. září od rána do večera. Na
8. ročník v přehazované se sjelo na 12
ústavů a hrálo se v kategorii MUŽI,
ŽENY a tzv. UNIFIED, kdy družstvu
pomůže trenér.

Celosvětový trend sociálních ústavů
zapojit i postižené lidi do normálního
života, tedy i sportovat, se znovu po-
dařilo. Náš oddíl úzce spolupracuje se
sociálním ústavem Kvasiny, umožňuje
uspořádání a je nápomocen při vlast-
ním turnaji. Pomáháme jako rozhodčí i
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pořadatelé.
Je pozoruhodné s jakou „vervouÿ se

bojovalo a není ani tak důležité, kdo na-
konec vyhrál. Všichni byli odměněni a o
dobrou náladu se postarali vojáci s vý-
borným gulášem a hasiči ze škodovky.

Mládežnické soutěže

Družstvo mladších žáků hraje kraj-
skou soutěž v minivolejbale. Hřiště je
menší a hrají pouze 4 hráči. Hraje se
systémem turnaje a po 1 turnaji je po-
řadí:

1. Slavie Hradec 3. AŠ Kvasiny
2. Sokol Malšovice 4. VK Rychnov

Družstvo starších žáků začne
okresní přebor 26. 9. v hale Čestice
za účasti Sokol Čestice, Sokol Chleny,
a AŠ Kvasiny.

Zajímavosti z oddílu

• Přestože oddíl provedl nábor mlá-
deže od 4. tříd ve školách Solnice,
Kvasiny a Skuhrov, máme stále za-
tím málo mládeže.

• Uspořádali jsme 5 turnajů a ani
jeden se neobešel bez nepohody a
deště. Špatné počasí nedovolilo hrát
i mistrovské zápasy a muselo se do
tělocvičny školy ve Skuhrově a Sol-
nici (dvojzápasy stojí dost finančních
prostředků).

• Pro rekonstrukci stávajících hřišť
číslo 3, 4 a 5 museli volejbalisté pře-
katrovat 100m3 škváry pro firmu Si-
bera, která bude provádět tuto práci
(kurty byly již za mokra neschopné
hry, tzv. ucpané).

• Oddílová barva dresů je modro-
žlutá!

• Jestli počasí dovolí, upořádáme ještě

tzv. HIC turnaje pro členy od-
dílu, funkcionáře, trenéry a příz-
nivce, přijďte si zahrát a pobavit se.

Alois Vavera

Své ANO si řekli

Od vydání minulého zpravodaje
uzavřeli sňatek Ludovíť Knapik a Petra
Danielisová, Jan Valenta a Veronika
Jarkovská, Martin Kubec a Ivana Cha-
loupková, Petr Štěrba a Lada Válková,
Jaromír Herman a Kateřina Vařáková.
Přejeme Vám hodně zdraví, radosti,

dostatek lásky a vzájemné úcty, abyste
i těžkosti života dokázali překonat.

Vítáme

V létě se naše obec rozrostla o pět
nových občánků: Chocholouš Martin,
Holman Jan, Kohoutová Karolína, Ehl
Jaroslav a Koblásová Denisa
Novým občánkům přejeme do ži-

vota hodně štěstí a šťastným rodičům
gratulujeme.

Blahopřejeme

-jk-

Vážení čtenáři, ve společenské rub-
rice pravidelně blahopřejeme všem na-
šim spoluobčanům, kteří v příslušném
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období dosáhli věku 70 let a více. Po-
kud si někdo nepřeje být zde uveden,
nechť nám to prosím oznámí, jinak vy-
cházíme z údajů evidence obyvatel ve-
deném na obecním úřadě.
V následujících měsících oslaví své

narozeniny tito naši spoluobčané:

Říjen

Pavlová Marie 70 let
Baranová Anna 71 let
Tomášová Růžena 75 let
Hermanová Miluše 80 let

Listopad

Židová Marie 70 let
Ponka Josef 76 let
Hermanová Marie 79 let
Přibyl Josef 81 let
Fišarová Věra 85 let
Machálková Ludmila 86 let

Prosinec

Nosková Jaroslava 70 let
Mičeková Jaroslava 73 let

Hovorka Bohumil 73 let
Šumanová Helena 75 let
Matějková Marie 76 let
Arnoštová Marie 77 let
Šremrová Marie 82 let
Nováková Anežka 83 let
Zelený Josef 83 let
Víchová Klára 84 let
Hrdličková Božena 87 let

Všem přejeme pevné zdraví a hodně
duševní pohody do dalších let.
Členové kulturní komise přijdou s

malým dárkem osobně poblahopřát ob-
čanům, kteří v tomto roce slaví 70, 75,
80 a 85 let. Občany, kterým je více než
85 let, navštěvujeme každý rok. Pokud
si někdo nepřeje osobní návštěvu, nechť
to oznámí na obecním úřadě.

Vzpomínáme

Přikrylová Marie zemřela ve věku 90
let. Fryč Josef zemřel ve věku 76 let.
Vážení pozůstalí, přijměte projev

hluboké soustrasti.
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Historie kvasinské automobilky (3. část)

Coupé - pokračování tradice.

Projekt vozu Š 110 R Coupé na přelomu 60. a 70. let minulého století přišel
doslova v hodině dvanácté. Díky novému atraktivnímu výrobku se v Kvasinách
udržela finální výroba. Pro stovky zaměstnanců závodu tak bylo zachováno za-
městnání v celém spektru profesí potřebných pro produkci osobního vozu. Celá
historie vývoje a přípravy výroby tohoto vozu se stala ukázkou tehdejších schop-
ností kvasinských konstruktérů a vývojářů. Všem pracovníkům závodu bylo vyjá-
dřeno velké uznání za neuvěřitelně krátkou dobu ve které byl automobil navržen,
zkonstruován a připraven do výroby. Tehdejší GŘ ČAZ ocenilo členy konstrukč-
ního týmu, kteří se podíleli na vývoji vozu, zvláštní finanční odměnou za práci
přerůstající svým významem rámec podnikového zájmu, která je přínosem pro
formování koncepce karosářské činnosti v ČSSR. V roce 1969 odchází do důchodu
dlouholetý ředitel závodu Antonín Kvapil a na jeho místo nastupuje Ing. Josef
Radocha z Mladé Boleslavi.

Sportovně laděný vůz Š 110 R Coupé byl
atraktivní nejen svým exteriérem a interiérem,
ale v mnohých parametrech splňoval tehdy no-
vé bezpečnostní předpisy. Jedním z nich byla
i bezpečná přístrojová deska ze speciální pěny
PUR. Než se však nový vůz dostal do výroby,
musel závod projít četnými úpravami. Od do-
sud vyráběných vozů Octavia Combi se Coupé
lišilo zcela odlišnou koncepcí karoserie, motoru
a podvozkových orgánů. Z toho vyplývaly i

požadavky na montáž vozu. Montážní pracoviště proto musela projít rozsáhlými
úpravami.
Součástí výrobní linky se vedle po-

zemního dopravníku stal i úsek tzv. po-
děsného dopravníku, kde byl montován
motor a nápravy. Drobnými úpravami
prošla i lakovna. Prvních 180 kupátek
vzniklo už v r. 1970. Teprve s dokonče-
ním a zprovozněním nové haly svařovny
v r. 1971 se však výroba začala rozbíhat
na vyšší obrátky. Vyrobeno bylo 2 977
kusů a v následujícím roce již 5 080 vozů. Do roku 1980 vyrobil závod celkem 57
085 kusů. Vůz byl po celou dobu výroby průběžně modernizován a proto byl i
obchodně velice úspěšný a to jak na tuzemském, tak i na zahraničních trzích.
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V roce 1972 pracuje v závodě 1022 lidí. Výroba je však značně nerovnoměrná.
Běžným jevem jsou brigády pracovníků nevýrobních středisek ve výrobě, hlavně
v lisovně, ve svařovně, ale i na montáži. Problémy jsou způsobovány většinou
váznoucími dodávkami materiálu a dílů od subdodavatelů. V sedmdesátých a
osmdesátých letech se výroba vyrovnává s plánem za cenu prodloužených, mimo-
řádných a sobotních směn. Významným okamžikem pro další rozvoj závodu byla
výstavba a uvedení do provozu rozvodny 110/6,3 kV v roce 1973. Automobilka
tak získala dostatečně dimenzovaný zdroj elektrické energie, který bez dalších
investic vydrží závodu až do konce tisíciletí.

Nejen výroba.

Sedmdesátá léta jsou i obdobím sportovní aktivity zástupců kvasinského zá-
vodu v soutěžním automobilovém sportu. Mnoho úspěchů na tomto poli je spo-
jeno především s dvojicí Ing.Jiří Šedivý - Jiří Janeček. Na vozech Š 110 R Coupé,

Š 200 RS a Š 130 RS získali mnoho význam-
ných úspěchů a popředních umístění doma i v
soutěžích evropského formátu. Jejich výsledky
však nemají patřičnou odezvu ve vedení zá-
vodu. Tomu také odpovídá úroveň jejich pra-
covišť. Stísněné a skromně vybavené prostory
se často stěhovaly z místa na místo.
V rámci odborové organizace byl v r. 1972

ustanoven jednotný klub pracujících (JZKP),
který pro zaměstnance a jejich rodinné příslušníky připravoval kulturní předsta-
vení, zájezdy, soutěžní večery, zájmové kroužky, různé kurzy apod. V r. 1973 byl
založen klub důchodců při AZNP Kvasiny, sdružující bývalé zaměstnance závodu,
kteří tak mají možnost setkávat se nadále při různých příležitostech i v době, kdy
v závodě již nepracují.

Náhradní díly a náhradní karoserie.

Myšlenka, se kterou byla v závěru
šedesátých let zahájena rozsáhlá výs-
tavba nových výrobních objektů v Kva-
sinách, byla nakonec vedením podniku
prosazena. Kvasinský závod se stal vý-
robcem neběžných náhradních dílů a ná-
hradních karoserií na typy vozů Škoda
vyběhlé z výroby v hlavním závodě v
Ml. Boleslavi. Náhradní karoserie byly
v Kvasinách vyráběny už i na vozy Š
1201 Sedan, Š 450/Felicia, Š Octavia a Octavia Combi. Skutečně ve velkém však

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 28/2004



Zaujalo nás 24

začala výroba sólo plechových dílů, skeletů a celých náhradních karoserií až po
zprovoznění nové svařovny.

Od roku 1973 byly lisovány díly,
svářeny skelety a celé karoserie na vozy
Š 110 R Coupé, Š 1000 MB, později
na vozy řady Š 100/110. Roční objemy
této výroby pravidelně narůstaly a do-
sahovaly na kvasinské poměry nevída-
ných počtů. V r. 1972 vyrobil závod cel-
kem 5 080 jednotek, v r. 1973 10 808 a
v r. 1984 už 20 600 ks. (finál + NK).
Tento segment výroby zdejšího závodu
se odbýval především ve střediscích li-

sovna, svařovna a částečně i v lakovně. Neutuchající zájem o plechové náhradní
díly nutil závod k hromadné produkci sólo dílů. Lisováno a svařováno tak bylo ob-
rovské množství podlah, prahů, předních a zadních čel, blatníků, podběhů, střech
a mnoha dalších dílů. Ty ze svařovny směřovaly do lakovny náhradních dílů, kde
byly na průběžném dopravníku namočeny do šedé ochranné barvy a expedovány
především na vagónech ze závodu. Skelety a okované karoserie byly vnitrozávodní
dopravou převezeny ze svařovny do lakovny. Zde byly odmaštěny, nastříkány čer-
venohnědým základem a namočeny v základní barvě. Volné plochy závodě i jeho
okolí se tak každodenně zaplňovaly stovkami náhradních karoserií, které byly po-
stupně převáženy na nakládací rampu a na vagónech ČSD pak opouštěly závod.
Když v roce 1986 výroba náhradních karoserií končí, činí celková bilance téměř
150 tisíc kusů.

Zapomenuté projekty.

Zcela výjimečnou připomínkou úspěš-
né práce kvasinské konstrukční kanceláře
a vývojové dílny, byl vznik experimentál-
ního prototypu pod označením Š 110 Su-
per Sport. Vůz byl postaven na bázi pod-
vozkových dílů ze Š 100/110. Na konstruk-
ci vozu se vedle zdejší vývojové konstrukce
podílely ještě VVZ AZNP Ml. Boleslav
a VVZ Jawa. Laminátová karoserie byla
podle dokumentace z Kvasin vyrobena ve Vertexu Hradec Králové. Design vozu
budil v očích odborníků určité rozpaky, v řadách laické veřejnosti, při prezen-
tacích na MSV 1971 v Brně, na autosalonu v Londýně a dalších příležitostech,
budil zaslouženou pozornost. Byl hodnocen především jako počin reprezentující
schopnosti AZNP v oblasti automobilů sportovního charakteru. Koncepce vozu
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s motorem uprostřed a nahoru odklápěnými díly karoserie byla v rámci histo-
rie vozů Škoda ojedinělá. Vedení závodu uvažovalo, že případný úspěch speciálu
by mohl být novým impulsem pro rozvoj automobilky. Nakonec zůstalo u jedi-
ného prototypu, který si po designérské úpravě T.Pištěka zahrál hlavní roli ve
filmu Upír z Feratu. Ve své filmové podobě je vystaven ve Škoda Auto Muzeu v
Ml.Boleslavi.
Vůz Š 110 Super Sport představoval vzepjetí tvůrčích sil a potenciálu kvasin-

ského vývoje, jehož kořeny v tomto případě sahaly ještě do období Jawy. Neú-
spěch projektu však neznamenal zdaleka konec činnosti zdejší konstrukce a vý-
voje. V roce 1972 následovala stavba prototypu kupé z řady Š 720, v roce 1977
kupé Š 763, v roce 1987 kupé Š 783. To vše však byly projekty, které neměly
to štěstí, aby se dostaly do fáze výroby. To se však povedlo jiným typům, které
vznikly rovněž v Kvasinách a zde byly také vyráběny.

Léta sedmdesátá a osmdesátá - Garde/Rapid.

Mezi zapomenuté projekty však nelze zařadit vůz, který na přelomu 70. a
80. let zaznamenal pro AZNP mnoho úspěchů na sportovním poli. Tím vozem
byl soutěžní speciál Š 130 RS postavený na bázi Š 110 R Coupé. Kusová výroba
karoserií probíhala v letech 1977-80 na
samostatném pracovišti ve zdejší staré
svařovně. Na nosnou část byl upevněn
vnitřní ochranný rám z ocelových tru-
bek. Povrchové díly pak byly vyrobeny
z hliníkových plechů a laminátu. Lako-
vané karoserie byly odváženy do Boles-
lavi kde probíhala konečná montáž. Pod-
le některých údajů byly v Kvasinách
vyrobeny celkem 62 karoserie tohoto typu.
Od roku 1977 zastává funkci ředitele závodu Jaromír Hartman. Pomalu končí

další významné období historie závodu. V roce 1980 sjíždí z výrobní linky polední
Š 110 R Coupé s pořadovým číslem 50 085. To jsou však ve výrobě již vozy
nové řady Š 105/120. Jejich výrobou závod překlenul období do náběhu další
sportovní varianty - vozu Škoda Garde. Vývoj a příprava výroby trvala v případě
tohoto vozu několik let. Na vině však nebyla neschopnost zdejších lidí, ale spíše
váhavost těch, kteří o tom měli rozhodnout. Vůz koncepčně vycházel z řady Š
105/120. V kvasinách získal elegantní karoserii, která jej zařadila o stupínek výše,
než byly vozy vyráběné v Ml.Boleslavi. Rozdíl nebyl jen v ceně, ale i v kvalitě.
Je s podivem, že v daleko skromnějších podmínkách oproti základnímu závodu
Boleslavi, se ve zdejším továrně dařilo vyrábět exportně úspěšné vozy s vyšší
kvalitou. Garde bylo vyráběno v letech 1981 až 85. Ze závodu jich za tu dobu
vyjelo celkem 8 238. Od roku 1982 řídí pět let zdejší závod Ing.Hanuš Hrabánek
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z Mladé Boleslavi. Za jeho působení se v roce 1984 dostává do výroby nový typ
se starou koncepcí nazvaný Š 130 Rapid. Další vůz s charakteristicky zkosenou
zádí měl proti svému předchůdci mnohá zlepšení. Především silnější motor a
vyzrálejší tvary karoserie. Později se Rapid vyráběl jako model ”M” v provedení
135 a 136 s pětirychlostní převodovkou.
Stejně jako kupé Š 110 R a Garde byl i
Rapid z velké části exportován. Firma
Heinzinger ve SRN upravovala Rapidy
v kusové výrobě na elegantní kabriolet.
I přes snahy o modernizaci vozu však
jeho výroba končí na počátku roku 1990
s celkovým počtem 33 455 kusů.

Nový směr - užitkové vozy.

V závěru 80. let řídí závod Ing.Josef
Volf. Přelom 80. a 90. let minulého sto-
letí byl ve znamení další etapy výstavby
závodu. Formou postupných kroků byla
modernizována svařovna. Neudržitelná
situace ve staré lakovně vyústila v r.
1989 v zahájení výstavby souboru sta-
veb, jehož ústředním objektem byla hala
nové lakovny. Podmínkou výroby v nové
lakovně byla výstavba průmyslové čis-
tírny odpadních vod, zdroje průmyslové

a pitné vody. Vybudována byla nová kompresorová stanice. Vytápění bylo po-
stupně převedeno na zemní plyn a zrušena byla nevyhovující uhelná kotelna
uprostřed výrobních objektů. Naděje vkládané do nové lakovny však postupně
pohasly, když bylo rozhodnuto, že nová technologie EC základu instalována ne-
bude a do haly vrchního laku přijde instalovat starší zařízení z Mladé Boleslavi.
Tato rozhodnutí, zdánlivě levná, se v příštích letech ukázala jako velmi drahá.
Všechny karoserie bylo nutno na základování převážet do lakovny v Boleslavi a
odtud zpět do Kvasin kde absolvovaly zbytek výrobního procesu. Technologické
vybavení lakovny vrchního laku bylo postupně nahrazováno novým zařízením s
větší kapacitou a požadovanou kvalitou laku. V letech 1989 - 91 pomáhá překle-
nout přechodné období nový vůz - Škoda Favorit. Stejně jako celá republika, tak
i kvasinský závod stojí v tomto období na rozcestí. Končící výroba vozu Š 130
Rapid nemá pokračování v další sportovní verzi. Vůz Š 783 se do výroby nedo-
stal. Před novým vedením závodu v čele s ředitelem Ing. Jiřím Šedivým stálo v
roce 1990 důležité rozhodnutí. Dnes je zřejmé, že volba byla správná. Opustit
tradici sportovních vozů a přeorientovat závod na produkci užitkových variant
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vozů Škoda. Horečně se proto pracuje na přípravě užitkové verze Škoda Pick-up
odvozené od Favorita. První vozy vznikaly na provizorních pracovištích. Nový
Pick-up v r. 1990 skutečně vyjíždí a tím je opět stabilizována situace v závodě.
Zájem trhu umožní v následujících letech postupně zvyšovat denní produkci až
ke dvěma stovkám vozů. Zákazníci si mohli postupně vybírat z různých prove-
dení. Nákladovou plochu bylo možno zakrýt plachtou na trubkovém rámu, nebo
byla vybavena plechovou, případně laminátovou nástavbou. Za pět let produkce
opustilo závod 70 800 vozů, které byly mimo domácí trh ve velké míře expor-
továny. Mnoho jich směřovalo do SRN, Anglie, Francie, Itálie, Španělska, Sýrie,
Egypta. To se však již dostáváme do jiné, zcela nové situace, která kvasinskou
automobilku nasměrovala v roce 1991 na jinou kolej vedoucí k zásadnímu obratu
v dosavadní historii.

Copyright c© 2004 Škoda Auto a.s. Kvasiny
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 provede ve vaší obci mobilní svoz nebezpečných odpadů

Vybírané nebezpečné odpady:

 oleje a nebo tuky
 barvy, lepidla, pryskyř ice
 rozpouštědla
 kyseliny, hydroxidy, fotochemikálie
 detergenty, odmašťovací prostředky  
 staré léky
 pesticidy 
 akumulátory (i plné)
 monočlánky
 ledničky, mrazničky
 televizory
 záři vky, výbojky             

Další odpady, které od Vás odebereme:

 elektropř ístroje  radia,
 vysavače, pračky, sporáky, atd.

 pneumatiky (osobní)

OSTATNÍ ODPADY NEODEBÍRÁME!  ODPADY NENECHÁVEJTE NA STANOVIŠTI BEZ
DOZORU, VYČKEJTE NAŠEHO PŘÍJEZDU ! ODLOŽENÉ ODPADY NEBUDOU

ODVEZENY, ALE BUDOU PONECHÁNY NA MÍSTĚ  !

Odpad odebereme i od drobných podnikatelů za úhradu.

: 494 629 050    fax:494 629 070    mobil: 602 492 059

Dne: 9.ř íjna 2004

Stanoviště: KVASINY zast.ČSAD u konzumu 8,00 – 8,25 hod 
u požární zbrojnice 8,30 – 8,55 hod
u Soudku 9,00 – 9,25 hod

Přineste nám svůj odpad !
Chraňte naše životní prostředí !

Občané obce Kvasiny si sami hradí zneškodnění
televizí, elektropř ístrojů, pneumatik a ledniček:
televize 7,40Kč/kg,                lednička 200 Kč/ks, 
elektropř ístroje 21,Kč/ks,  
pneumatika osobní 15,80 Kč/ks
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